
 

 

 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії обласної ради з питань  

аграрної політики та земельних відносин  

 
 

19 липня 2023 року м. Полтава № 14 

 

Головуючий: Гришко Іван Іванович – голова постійної комісії. 

 

Присутні: Капленко Валерій Ілліч – заступник голови комісії, Мотрич Юрій 

Миколайович (у режимі відеоконференції), Несен Валентин Володимирович (у 

режимі відеоконференції), Руденко Олександр Іванович (у режимі 

відеоконференції), Сушко Сергій Федорович (у режимі відеоконференції). 

 

Відсутні: Дядик Олег Олегович, Смірнов Олександр Михайлович, Сук Наталія 

Олександрівна. 

 

Склад постійної комісії – 10 осіб. Присутні – 6 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Запрошені та присутні: 

 

 

Біленький  

Олександр Юрійович 

 

голова Полтавської обласної ради 

Бруслик 

Олексій Юрійович 

 

заступник голови Полтавської обласної 

військової адміністрації 

Коморна  

Леся Федорівна 

 

начальник Управління майном обласної ради 

Куцовол 

Володимир Михайлович 

 

депутат Полтавської обласної ради 

 

Метельська 

Лариса Євгенівна 

 

начальник відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 
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Гришко І.І., голова постійної комісії, звернувся з проханням до присутніх, 

враховуючи вимоги воєнного стану, з метою дотримання заходів безпеки та 

попередження витоку інформації, що може призвести до обізнаності 

противника про оборонні заходи в області, під час проведення засідання 

постійної комісії утриматись від здійснення фото та відеозйомок. 
 

Порядок денний: 

 

1. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету Міністрів 

України щодо впровадження на території України альтернативних джерел 

енергії». 

2. Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Верховної Ради України щодо відкладення 

продажу земель сільськогосподарського призначення площею до десяти тисяч 

гектарів». 

3. Про стан оформлення земельних ділянок, на яких розміщене майно 

спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

4. Різне. 

Носенко 

Владислав Володимирович 

представник Уповноваженого Верховної Ради 

України з прав людини у Полтавській області 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Синявська 

Тамара Григорівна 

заступник керівника апарату ‒ керуючий 

справами виконавчого апарату обласної ради 

 

Таранова 

Тетяна Анатоліївна 

начальник відділу з питань земельних відносин 

та надрокористування виконавчого апарату 

обласної ради 

 

Фролов 

Сергій Олександрович 

директор Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Чепурко 

Олексій Григорович 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Ярошенко  

Володимир Михайлович 

депутат Полтавської обласної ради 

(у режимі відеоконференції) 

 

Представники засобів масової інформації. 
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Гришко І.І., голова постійної комісії, поставив на голосування 

запропонований порядок денний. 

 
ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, запропонував затвердити регламент 

роботи засідання постійної комісії: 

 

– для виступів – до 5 хв.; 

– для пропозицій – до 3 хв.; 

– в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи засідання постійної комісії. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, нагадав, що відповідно до 

Рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у 

Полтавській обласній раді, у разі наявності у членів постійної комісії депутатів 

обласної ради конфлікту інтересів при розгляді питань порядку денного, вони 

мають врегулювати його шляхом своєчасного самостійного публічного 

оголошення про це під час засідання. 

 

 

Розгляд питань порядку денного. 

 

 

1. СЛУХАЛИ: Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про Звернення 

депутатів Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету 

Міністрів України щодо впровадження на території України альтернативних 

джерел енергії». 

 

Ярошенко В.М., депутат обласної ради, повідомив наступне: 

− в державі щорічно залишається 25 млн тон минулорічної кукурудзи; 

− дуже багато кукурудзи залишається необмолоченої і пошкодженої 

різними хворобами; 

− фермери, заводи з переробки молока вже перевели свої котельні на 

паливо з кукурудзи; 

− на сьогодні, відсутні шляхи (варіанти) списання зараженої та 

пошкодженої необмолоченої кукурудзи напряму, необхідно переробити на 

палети (гранули), спалити, потім списати, як спалені; 
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− в Сумській області вже використовують прілу кукурудзу як 

альтернативне паливо; 

− в Германії і в Канаді житом, вирощеним в Україні, опалюють 

приміщення; 

− на сьогодні паливо з кукурудзи дешевше від нафтопродуктів. 

Запропонував: 

− підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету Міністрів 

України щодо впровадження на території України альтернативних джерел 

енергії»; 

− розробити та прийняти обласну програму в рамках Закону України «Про 

альтернативні джерела енергії». 

Відповів на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови комісії, запитав про вартість будівництва 

заводу з переробки кукурудзи на альтернативні види палива або газової 

установки для виробництва із кукурудзи газу. 

Відмітив, що це питання зараз не актуальне.  

Зазначив, що кукурудзу треба використовувати для виробництва м’яса і 

молока. 

 

Біленький О.Ю., голова Полтавської обласної ради, повідомив, що в 

зверненні депутатів Полтавської обласної ради мова йде про опалення 

населених пунктів альтернативними видами палива. 

Розповів про те, що інвестори перевели на альтернативні види палива 

котельні, які обласна рада передала в м. Гребінка Лубенського району 

Полтавської області. В цьому році будуть використовувати кукурудзу для 

опалення даних котельнь, адже кукурудза має велику енергокалорійність. 

Зазначив, що це звернення потребує розгляду фахівцями на рівні Кабінету 

Міністрів України. 

 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив: 

‒ в області качани з кукурудзи переробляють на паливні полети у с. Стасі 

Полтавського району Полтавської області; 

‒ у м. Лубни Полтавської області планується будівництво заводу з 

переробки кукурудзи на крохмаль. 

 

Куцовол В.В., депутат обласної ради, повідомив про: 

‒ відсутність механізму використання кукурудзи, як альтернативного 

палива; 

‒ дуже високу енергоефективність кукурудзи (для сушки 1 тони зерна 

необхідно 20 кг кукурудзи). 
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Запропонував підтримати звернення В. Ярошенка. 

 

Бруслик О.Ю., заступник голови Полтавської обласної військової 

адміністрації, зазначив, що рішення має звернути увагу Кабінету Міністрів 

України на питання використання кукурудзи, як альтернативного виду палива.  

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій: 

- інформацію депутата Полтавської обласної ради Ярошенка В.М. взяти до 

відома. 

- підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Президента України та Кабінету Міністрів 

України щодо впровадження на території України альтернативних джерел 

енергії». 

 

Запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 1, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: пропозиція не набрала необхідної кількості голосів для прийняття 

рекомендацій. 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про розгляд проєкту рішення обласної ради «Про Звернення 

депутатів Полтавської обласної ради до Верховної Ради України щодо 

відкладення продажу земель сільськогосподарського призначення площею до 

десяти тисяч гектарів». 

 

Куцовол В.М., депутат обласної ради, повідомив наступне: 

‒ ринок землі в Україні вже існує, до 2024 року громадянам України 

можна придбати у власність земельні ділянки площею до 100 га; 

‒ із 01.01.2024 концентрація земель в однієї особи збільшується до десяти 

тисяч гектарів; 

− мораторій купівлі земель юридичними особам скасовується з 2024 року, 

що збільшить ризики для малого і середнього сільськогосподарського бізнесу; 

− відповідний закон приймався до повномасштабного вторгнення 

російських військ в Україну, ситуація в аграрному комплексі під час війни 

змінилася; 

− суть звернення полягає у відтермінуванні продажу земель одному 

власнику площею до десяти тисяч гектарів до закінчення війни та протягом 

3 років після війни.  

Запропонував підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення 

депутатів Полтавської обласної ради до Верховної Ради України щодо 

відкладення продажу земель сільськогосподарського призначення площею до 

десяти тисяч гектарів».  
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ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови комісії, зазначив, що великі господарства 

мають в оренді багато землі, економічно сильніші і якщо не відкласти продаж 

десяти тисяч гектарів в одні руки, то малий і середній бізнес буде знищений. 

Наголосив на слушності звернення і запропонував його підтримати. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію депутата Полтавської обласної ради Куцовола В.М. взяти до 

відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Верховної Ради України щодо відкладення 

продажу земель сільськогосподарського призначення площею до десяти тисяч 

гектарів». 

 

 

3. СЛУХАЛИ: Про стан оформлення земельних ділянок, на яких розміщене 

майно спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської 

області. 

 

Таранова Т.А., начальник відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату обласної ради, повідомила наступне:  

‒ за інформацією користувачів майна, майно спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області розміщене на 787 

земельних ділянках; 

‒ із зазначеної кількості відомості про 665 (84,5 %) земельні ділянки 

внесені до державного земельного кадастру, права на 518 (65,8 %) земельних 

ділянок зареєстровані в державному реєстрі речових прав на нерухоме майно; 

‒ повністю оформлено право на земельні ділянки Департаментом 

соціального захисту населення, Управлінням містобудування та архітектури 

Департаменту будівництва, містобудування і архітектури, житлово-

комунального господарства та енергетики та Управлінням молоді та спорту 

Полтавської обласної військової адміністрації; 

За період з 2021 року: 

‒ по Департаменту охорони здоров’я Полтавської обласної військової 

адміністрації інформацію по 17 ділянках внесено до державного земельного 

кадастру, права на 35 земельних ділянок зареєстровані в державному реєстрі 

речових прав на нерухоме майно; 

‒ по Департаменту інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю Полтавської обласної військової адміністрації до державного 
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земельного кадастру внесено інформацію по 2 ділянках, права на 1 ділянку 

зареєстровані в державному реєстрі речових прав на нерухоме майно; 

‒ по Департаменту агропромислового розвитку Полтавської обласної 

військової адміністрації внесено інформацію до державного земельного 

кадастру та зареєстровано в державному реєстрі речових прав на нерухоме 

майно по 1 ділянці, залишається не зареєстрованою 1 земельна ділянка; 

‒ по Департаменту культури і туризму Полтавської обласної військової 

адміністрації інформацію по 36 земельних ділянках внесено до державного 

земельного кадастру, права зареєстровані в державному реєстрі прав на 

нерухоме майно на 24 ділянки; 

‒ по підприємствах, які знаходяться в управлінні обласної ради оформлено 

право на земельні ділянки по ПОКПТГ «Полтаватеплоенерго» – на 85,9 %, по 

ОКВПТГ «Лубнитеплоенерго» – на 89,5 %, по КП ПОР «Полтававодоканалу» - 

на 94,4 %; 

‒ в цілому внесення відомостей про земельні ділянки до державного 

земельного кадастру збільшилося на 22 %, реєстрація прав на земельні ділянки 

в державному реєстрі речових прав на нерухоме майно збільшилась на 31 % від 

загальної кількості земельних ділянок, які знаходяться в користуванні 

комунальних підприємств, установ, організацій. 

Відповіла на запитання. 

 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила 

наступне: 

‒ Управління майном обласної ради реалізує рішення обласної ради про 

інвентаризацію майна спільної власності сіл, селищ, міст Полтавської області; 

‒ наразі, не все майно проінвентаризовано, потребує додаткової уваги 

робота з реєстрації прав на нього. 

Відповіла на запитання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Капленко В.І., заступник голови комісії, зазначив, що земельні ділянки, на 

яких розміщене майно обласної ради повинні бути оформлені. 

Запитав про свою роль, як депутата обласної ради, у вирішенні цього 

питання. 

 

Бруслик О.Ю., заступник голови Полтавської обласної військової 

адміністрації, повідомив про проведені наради з територіальними громадами 

області про створення інспекцій з контролю за використанням і охороною 

земель. 

Наголосив на необхідності більшої відповідальності місцевих громад за 

стан земель та їх використання. 

Попросив надати інформацію про земельні ділянки, на яких розміщене 

майно спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської 

області, що передане в управління структурних підрозділів Полтавської 

обласної військової адміністрації. 
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Запропонував встановити 3 місячний термін для розгляду на засіданні 

постійної комісії цієї роботи. 

 

Гришко І.І., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проектом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію начальника відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату Полтавської обласної ради 

Таранової Т.А., начальника Управління майном обласної ради Коморної Л.Ф. 

взяти до відома.  

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації (щодо 

підприємств, які знаходяться в оперативному управлінні Полтавської обласної 

військової адміністрації), Управлінню майном обласної ради (щодо 

підприємств, які знаходяться в управлінні обласної ради) організувати 

здійснення підприємствами, організаціями і установами, майно яких є спільною 

власністю територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області, 

наступних заходів:  

‒ виготовлення документації із землеустрою та оформлення прав на 

земельні ділянки, на яких розміщене майно спільної власності територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області; 

‒ збір та подання обласній раді інформації про власників відповідних 

земельних ділянок, відомості про яких внесені до Державного реєстру речових 

прав на нерухоме майно; 

‒ надання обласній раді до 01 листопада 2023 року інформації про стан 

оформлення прав на земельні ділянки, на яких розміщене майно спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області, та 

власників земельних ділянок, відомості про яких внесені до Державного 

реєстру речових прав на нерухоме майно. 

 

 

4. Різне. 

Гришко І.І., голова постійної комісії, повідомив, що на сесії обласної ради 

планується розглянути щорічну доповідь Уповноваженого Верховної Ради 

України з прав людини про стан додержання та захисту прав і свобод людини і 

громадянина в Україні у 2022 році. 

Зазначив, що відповідну інформацію депутатам надіслано на електронну 

пошту. 

 

Носенко В.В., представник Уповноваженого Верховної Ради України з 

прав людини у Полтавській області, окреслив напрямки звіту, який озвучить на 

сесії обласної ради. 

Відповів на запитання. 
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Капленко В.І., заступник голови комісії, запитав про повноваження 

представника Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини у 

Полтавській області. 

 

 

 

Голова постійної комісії Іван ГРИШКО 

 

 


